
 

Bestyrelsesmøde i SSP-Samrådet 
01. juni 2023 kl. 9.00-14.30 

ONLINE - TEAMS 
 

Referat 
 

Nr.  Punkt  
  

Beskrivelse 
  

  Formanden bød velkommen til online-mødet og gennemgik 
dagsordenen for mødet startende med valget af næstformand 

1 Valg af Næstformand og 
KU-repræsentanter (30 
min)  

Til valg i bestyrelsen af hhv. Næstformand og KU-repræsentanter blev 
følgende valgt. 
 
Næstformand:  
Der var opstillet to kandidater til posten:  
Anne-Sofie Flintrup fra Brøndby kommune og Rikke Laustsen fra 
Faaborg-Midtfyn kommune. 
Rikke Laustsen blev valgt til næstformand.  
 
KU-repræsentant 
Der var opstillet én kandidat: Rune Schmidt fra Gladsaxe kommune. 
Rune Schmidt blev valgt. 
 
Øvrig KU-repræsentant: 
Det blev foreslået at posten gik på tur mellem kredsene. 
John Hansen fra Aabenraa kommune blev valgt, der var ikke opstillet 
øvrige kandidater. 
 
Lotte Birkedal fra Roskilde kommune vil i øvrigt gerne takke for sin tid 
I KU med en bemærkning om, at der er en god konstellation i det 
nyvalgte KU og ønskede held og lykke med arbejdet.  
 
Tak for en god valgproces og til de opstillede kandidater.  

2 Kort orientering 
angående 
samarbejdsfora SSP, 
DCUM og DKR 
(15 min) 

Lotte Birkedal (Roskilde) præsenterede punktet. 
Efterfølgende kommenterede bestyrelsen jf. indstillingen. 
Kommentarerne vidnede om, at det er relevant for SSP at følge med i 
udviklingen.  
 
Hertil bliver det vedtaget, at en opdatering kan forekomme ca. årligt 
med mindre mere, er nødvendigt.  

3 Fremtid & Virke – 
opsamling fra sidste 
bestyrelsesmøde (45 
min) 

Formanden præsenterede punktet for dagen med en orientering om 
sekretariatets økonomiske ideelle behov efterfulgt af en gennemgang 
af den foreløbige projektmodel.  
Det økonomiske behov som blev fremlagt, er et foreløbigt estimat og 
et overblik over, hvad man forestiller sig angående timeopgørelsen hos 
et kommende sekretariat. Der skal naturligvis laves et revideret 
budget, såfremt pengene til sekretariatet går ind.  



 

 
Hertil stillede bestyrelsen spørgsmål efter fremlæggelsen: 
Til spørgsmålene blev det understreget, at de præsenterede behov er 
en opgørelse over de opgaver, man ideelt varetager i sekretariatet, 
men det afspejler et ideal og ikke en realitet.  
 
Sekretariatet fremlagde tankerne bag projektmodellen, som er et 
udgangspunkt for, hvordan SSP-Samrådet kan arbejde med projekter 
fremadrettet. Hertil var der følgende bemærkning: 
 
Hvis SSP-Samrådet skal lave fondsansøgninger, vil det være relevant at 
udnytte kompetencer i cur til at få hjælp til at ansøge om projekter. 
Der bliver efterspurgt vejledninger og kompetenceudvikling i forhold 
til dette.  
 
Der var ikke yderligere bemærkninger til orienteringen. 

4 Hvordan SSP-Samrådet 
afgiver høringssvar… (30 
min) 

Riad Tolba (København) præsenterede sin indstilling til bestyrelsen. 
Indstillingen gik på, at ved høringssvar og lign. skal det fremgå tydeligt 
f.eks i form af en standardfrase, hvem der er afsender af dokumentet, 
så det er tydeligt hvor svaret kommer fra.  
 
Det blev aftalt, at Riad afsender et udkast til en standardformulering 
med ovenstående i mente med forventning om en behandling i KU 
efterfølgende.   

 Rive- og posefester (45 
min) 

Efter en kort introduktion afgav Rikke Laustsen og Kristian Kilt deres 
indstilling til bestyrelsen om, at opfordre sundhedsstyrelsen til en 
national afklaring af de juridiske tolkninger af lovgivninger som 
påvirker afholdelsen af særlige ungdomsfester, som bl.a. kendes som 
FUT-, pose-, og rivefester.  
 
Rikke Laustsen (Faaborg-Midtfyn) og Kristian Kilt (Odder) 
præsenterede deres motivationer for indstillingen efterfølgende 
 
Motivationen blev efterfulgt af kommentarer og spørgsmål fra 
bestyrelsen. Af disse kan det udledes, at der er ca. 1/3 af 
kommunerne som har udfordringer med festerne.  
 
Sekretariatet vil arbejde på en formulering af en opfordring til 
sundhedsstyrelsen evt. med støtte og opbakning fra Rikke Laustsen 
(Faaborg-Midtfyn), Kristian Kilt (Odder) og Rune Schmidt (Gladsaxe) 
fra bestyrelsen. 

5 Delevaluering af UKN v/ 
Justitsministeriets 
Forskningskontor, Signe 
Bechmann Hansen (30 
min) 

Formanden præsenterede kort punktet med en kort indflyvning om 
baggrunden og især nysgerrigheden angående effekten af UKN.  
 
Hertil præsenterede Signe fra justitsministeriet delevalueringen af 
UKN. Slides vil efterfølgende være tilgængelige på bestyrelsens fælles 
drev.  
 



 

Der blev opfordret fra Signe, at SSP-Samrådet kan komme med 
opmærksomhedspunkter ift. den næste evaluering.  

6 Behov for justering af det 
kriminalpræventive 
samarbejde set fra lokal 
praksis (30 min) 

Formanden præsenterede punktet med anmodning og input i 
forbindelse med evt. behov for justering af det kriminalpræventive 
samarbejde set fra lokal praksis. 
 
Efter oplægget var der bemærkninger fra bestyrelsen. Af disse kan det 
bl.a. opsummeres på en sådan måde, at samarbejdet ml. lokalråd og 
kredsråd er meget forskellige afhængigt af både kreds og kommune. 
Enkelte kommuner oplever endda en mindre inddragelse af SSP. 
 
Formanden takker for inputtene og forventer at tage det videre i 
forretningsudvalget i DKR. 

7 Orientering om aktuelle 
begivenheder (15 min) 

 Den sikre side  
 Folkemødet 
 Ny hjemmeside 

 Folkemødet 2023:  
Se detaljer om orienteringen i den kommenterede dagsorden. 
 Den Sikre Side:  
Der afholdes møde i juni og der tilgår en orientering efterfølgende. 
 Hjemmeside: 
Se detaljer om orienteringen i den kommenterede dagsorden. 

8 Evt.  Lions Club pris til PAS 
Der tilgår et større setup i forb. m. prisoverrækkelsen, hvor SSP-
Samrådet har fået midler til at afvikle flere gratis PAS-kurser over en 
årrække. 

 Opioid-webinar  
Der er mange tilmeldte men arrangementet er blevet udskudt til 
slutningen af juni, da ministeren skal godkende rapporten før den 
offentliggøres i form af et webinar. Sundhedsstyrelsen har på dags-
dato orienteret Benny om, at der gerne skal tilgå gode råd til 
kommunerne, som SSP-Samrådet gerne må komme med bud på.  

 
 


